
Protokół

z posiedzenia wspólnego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz
Komisji Budżetu i Samorządu, które odbyło się w dniu 10 marca 2020 roku

o godzinie 1300 w sali posiedzeń nr 24 w Urzędzie Miejskim 
w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 7 radnych
obecnych - 7 radnych
nieobecni - 0
oraz zaproszeni goście. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
3. Zatwierdzenie regulaminu konkursu „Piękna gmina” i ogłoszenie nowej edycji konkursu. 
4..Konkurs „Przywracamy urok naszej Gminie” rozstrzygnięcie oraz zatwierdzenie regulaminu. 
5. Plan działania Gminnego Organizatora Sportu, zapoznanie się z Kalendarzem imprez sportowych
i kulturalnych na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie. 
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne. 
7. Zapoznanie się z wpływającą korespondencją do Komisji. 
8. Zapytania, wnioski, sprawy różne. 
9. Zakończenie.

Dodatkowo udział wzięli: Jolanta Jakubiak - pracownik UM, Benedykt Mroziński
Nieobecny: Radny Wojciech Małkiewicz

Ad.1 Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski - zapytał czy
ktoś ma uwagi do porządku posiedzenia. Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.
W dalszej  części  powitał  wszystkie  osoby uczestniczące  w posiedzeniu  Komisji,  oraz  z  okazji
minionego Dnia Kobiet złożył życzenia wszystkiego dobrego dla wszystkich Pań.  
Następnie poinformował, że posiedzenie dzisiejszych Komisji odbywa się wyjątkowo o godzinie
1300.  Komisje będą odbywały się zawsze we wtorek o godzinie 1400. Dodał, że w przesyłanych
zaproszeniach na Komisje gdzie również znajduje się porządek Komisji nie są wpisywane tytuły
projektów  uchwał  ze  względu  na  to,  że  zaproszenie  byłoby  bardzo  obszerne.  Poinformował
również,  że  na  kolejnych  posiedzeniach  Komisji  wszystkie  sprawy  dotyczące  oświaty  będą
omawiane w pierwszej kolejności co pozwoli na wcześniejsze opuszczenie posiedzenia przez osoby
zaproszone, o ile będą miały taką wolę. 

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Kowalewie  Pomorskim  Renata  Faluta-Kaszubowska  –
podziękowała,  że  posiedzenie  jest  o  godzinie  1300 jednocześnie  prosząc,  aby posiedzenia  nadal
odbywały się o tej godzinie. Dyrektorzy również w popołudniowych godzinach mają zaplanowane
inne zajęcia wynikające z planu szkoły, a bardzo im zależy na udziale  w posiedzeniach Komisji.  

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  Jerzy  Koralewski -
poinformował, że nie ma problemu jeżeli Dyrektorzy będą chcieli opuszczać posiedzenie Komisji
przed jej  zakończeniem. Posiedzenia będą się  odbywały o godzinie  1400 z  uwagi na trudności
w zwolnieniu  z  zakładów pracy przez  Radnych.  Niektórzy Radni  w przypadku wcześniejszych
zwolnień z zakładu   pracy   mają    naliczane    potrącenia  –  z  tego  też  tytułu mają rekompensatę
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w postaci  diety.  Dlatego pozostanie  godzina 1400  o ile  zdarzą się  jakieś  wyjątkowe sytuacje  to
wówczas  posiedzenie 
Komisji będzie zwoływane na inną godzinę.
W  dalszej  części  Przewodniczący  zaproponował  w  pierwszej  kolejności  omówienie  punktu
5 i wszystkich spraw dotyczących oświaty.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poinformowała,  że  z  wagi  na  udział  w  naradzie
u Wojewody w sprawie COVID-19  Pan Burmistrz nie będzie obecny na posiedzeniu Komisji.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski – zapytał kto
z radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia. 
Protokół przyjęto bez uwag.

Ad.3.Zatwierdzenie  regulaminu  konkursu  „Piękna  gmina”  i  ogłoszenie  nowej  edycji
konkursu. 
Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner –  poinformowała,  że z  uwagi  na informacje
dotyczące konkursu „Piękna gmina”, że nie przynosi on już takich efektów jakie powinien /był on
rozstrzygany  w  kategoriach  na  najładniejszą  nieruchomość,  na  zagrodę,  obiekt  użyteczności
publicznej/.  Powstała propozycja utworzenia nowego konkursu będącego zamiennikiem „Pięknej
gminy”.  Zaproponowała,  aby  na  najbliższej  Sesji  RM,  która  odbędzie  się  w  marcu  dokonać
rozstrzygnięcia  konkursu,   natomiast  w kwietniu  zostanie  zaprezentowany nowy regulamin już
nowego konkursu, w związku z tym poprosiła o akceptację.  

Ad.4.Konkurs  „Przywracamy  urok  naszej  Gminie”  rozstrzygnięcie  oraz  zatwierdzenie
regulaminu. 
Kierownik  Referatu  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  była  powołana
trzyosobowa  komisja  /Jolanta  Wypych,  Wojciech  Małkiewicz  i  Robert  Bejgier/  z  udziałem
pracownika GKiM. W dalszej części odczytała rozstrzygnięcie konkursu – przedstawiony materiał
stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie  poinformowała,  że  jeżeli  chodzi  o  regulamin  konkursu  to  proponuje  wprowadzenie
dwóch zmian:
a)   czas trwania konkursu było luty-wrzesień  -  proponuje się  marzec – wrzesień,
b) komisja  konkursowa  składała  się  z  powołanych  trzech  członków  Komisji  Budżetowej
i Samorządu  -  proponuję się, aby dodatkowo jeszcze w skład Komisji wchodził jeden pracownik
Urzędu Miejskiego, oraz, aby zakończenie Konkursu następowało do końca roku kalendarzowego.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Samorządu  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  na
Komisji budżetowej zostanie to omówione i wówczas ostatecznie zostaną przyjęte regulaminy. 

Kierownik  Referatu  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  w  chwili  obecnej  ma
regulaminy i może je przekazać do zapoznania.

Przewodniczący Komisji  Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – poinformował,  że w tej
sytuacji Komisja zapozna się i na następnym posiedzeniu podejmie decyzję. 

Ad.5.Plan działania Gminnego Organizatora Sportu, zapoznanie się z Kalendarzem imprez
sportowych i kulturalnych na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie.
Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała, że z uwagi na to, że Gminny Organizator
Sportu nie może uczestniczyć w  dzisiejszym  posiedzeniu  Komisji  materiał  przedstawi  Sekretarz
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Gminy.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że o ile jest takie życzenie to temat ten może zostać
przesunięty na następne posiedzenie Komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – Jerzy Koralewski – poddał pod
głosowanie  przedstawienie  tego  tematu  podczas  następnego  posiedzenia  Komisji  z  udziałem
Gminnego Organizatora Sportu.
Radni jednogłośnie zadecydowali o przedstawieniu tego tematu podczas następnego posiedzenia
Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Samorządu  Robert  Bejgier  – zapytał  dlaczego
sprawozdanie obejmuje okres od pierwszego lipca. 

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że jest to materiał przedstawiony przez Gminnego
Organizatora  Sportu,  składany  jest  dwukrotnie  w  ciągu  roku  i  materiał  składa  się  z  dwóch
prezentacji – pierwsza prezentacja jest od 1 stycznia do 30 czerwca, kolejny okres obejmuje 1 lipca
do 31 grudnia.  

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk –  zapoznała  wszystkich  z  Kalendarzem  imprez  sportowych
i kulturalnych na terenie Miasta i Gminy Kowalewo. Poinformowała, że został on przygotowany
wzorem ubiegłego roku, organizatorzy imprez zgłosili imprezy które chcieliby aby Pan Burmistrz
objął swoim patronatem i część imprez to imprezy towarzyszące, które odbywają się na naszym
terenie ale nie są pod patronatem Burmistrza. Dodała, że część imprez już się odbyła, z uwagi na
Koronawirusa część organizatorów dużych imprez zastanawia się nad ich organizacją. Dodała, że
Wojewoda przesłał informacje odnośnie odwoływania wszystkich imprez masowych. Organizacja
mniejszych  imprez  pozostawiana  jest  do  decyzji  organizatora.  Część  imprez  w  kraju  jest
organizowana bez udziału publiczności.  Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radna Halina Dąbrowska –  zapytała  czy podczas  omawiania kalendarza imprez kulturalnych
może on być w przyszłości przedstawiany jako prezentacja multimedialna.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk –  odpowiedziała,  że  w  przyszłości  będzie  on  w  taki  sposób
przedstawiany.            

Ad.6. Projekty uchwał i tematy informacyjne. 
Sekretarz Gminy Ewa Bąk – przedstawiła projekty uchwały w sprawie: 

• ogłoszenia  jednolitego  tekstu  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych
i  opiekuńczych  dyrektorów  i  wicedyrektorów szkół  i  przedszkoli  prowadzonych  przez
Gminę Kowalewo Pomorskie oraz zasad przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji
zajęć.  Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  zgodnie  z  przepisami  jeśli  uchwała  jest
nowelizowana  to  w  przeciągu  roku  jest  obowiązek  wprowadzenia  tekstu  jednolitego.
Uwzględniając wniosek dyrektora Przedszkola Publicznego o zmniejszenie tygodniowego
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć,  a  tym  samym  zwiększenie  wymiaru  zniżki
określonej uchwałą, dokonano zmiany w przedmiotowym zakresie. Podjęta została uchwała
Nr  VIII/67/19  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  z  dnia  27  czerwca  2019  r.
w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/268/18 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z
dnia  21  marca  2018  r.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek  tygodniowego
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych, wychowawczych  i  opiekuńczych
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dyrektorów i wicedyrektorów szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Kowalewo
Pomorskie  oraz  zasad   przyznawania   zwolnień  od   obowiązku  realizacji  zajęć. Zgodnie
z ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych i  niektórych innych aktów prawnych, tekst
jednolity  aktu  normatywnego  innego  niż  ustawa  ogłasza  się  nie  rzadziej  niż  raz  na  12
miesięcy, jeżeli był on nowelizowany. Wobec powyższego zachodzi konieczność podjęcia
przedmiotowej uchwały,

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• złożenia sprawozdania z wykonania uchwały dotyczącej „Długofalowego programu rozwoju
oświaty na terenie gminy Kowalewo Pomorskie”. Rada Miejska w Kowalewie Pomorskim,
uchwałą  nr  XXI/182/05  z  dnia  8  czerwca 2005 roku,  uchwaliła  „Długofalowy program
rozwoju oświaty na terenie gminy Kowalewo Pomorskie”, określający w sposób ogólny,
kierunek rozwoju oświaty w gminie. Sprawozdanie  z realizacji  w/w Programu, zgodnie
z § 2 ust. 2 uchwały nr XXI/182/05 Rady Miejskiej w Kowalewo Pomorskim, należy złożyć
dwukrotnie w ciągu kadencji, co właśnie jest czynione. Jest to zakończenie pewnego etapu
ponieważ kolejne projekty uchylają tą uchwałę odnośnie Długofalowego,

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – zapytał o zapis: „wykaz
nagrodzonych nauczycieli oraz uczniów” dodając, że niżej nie ma żadnego wykazu /wykaz kojarzy
się z imieniem i nazwiskiem/ – w materiale są ogólne informacje – więc to chyba nie jest wykaz.

Sekretarz  Gminy Ewa Bąk –  poinformowała,  że  jest  wykaz  czyli  liczba  nauczycieli  i  liczba
uczniów.  Jeżeli  jest  inna  propozycja  to  może  to  zostać  zmienione  –  poprosiła  Radnego
o podanie propozycji zmiany zapisu.

W  wyniku  dyskusji  zaproponowano  zmianę  zapisu  na:  liczba  nagrodzonych  nauczycieli  oraz
uczniów oraz  wykaz  osiągnięć.   Sekretarz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  sprawę RODO to
dopyta Panią inspektor  co  do powiązania nagrody z osiągnięciem – aby nie  doszło do kolizji
z przepisami.  
 
Rani jednogłośnie przyjęli przedstawioną poprawkę do PURM i nikt więcej z Radnych nie wniósł
uwag do PURM.

• przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. Jest to
projekt uchwały przygotowany na podstawie ustawy o systemie oświaty, ustawa dopuszcza,
że Rada może podjąć  taką uchwałę  w sprawie wspierania  edukacji  uzdolnionych dzieci
i młodzieży,

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski – zapytał czy
ten projekt uchwał dotyczący oświaty otrzymali również Dyrektorzy. 
 
Sekretarz Gminy Ewa Bąk poinformowała, że otrzymali. 

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Kowalewie  Pomorskim  Renata  Faluta-Kaszubowska  –
poinformowała, że zgłaszane były uwagi na piśmie, ale nie wie czy są one uwzględnione. 

Sekretarz Gminy Ewa Bąk  poinformowała, że uwagi do PURM wpłynęły po terminie wysyłki
projektu do Radnych. Uwagi nie dotyczyły lokalnego programu wspierania, bardziej dotyczyły tego
drugiego projektu. 
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Po  zakończonej  dyskusji  z  Dyrektorami  szkół  /dotyczącej  nagradzania  finansowego  również
finalistów/  PURM  podczas  sesji  zostanie  przedstawiony  w  tak  przygotowanej  formie.  Nikt
z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski – poprosił, aby
projekty  uchwał  /dotyczące  oświaty/  otrzymywali  również  Przedstawiciele  Związków
Zawodowych.

• określenia  szczegółowych  warunków  udzielania  pomocy  uzdolnionym  uczniom  form
i zakresu pomocy jak również trybu postępowania w tych sprawach,

Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowej w Kowalewie Pomorskim Małgorzata Pęcherska-
Żary – poprosiła na przyszłość, aby znały pełne tytuły omawianych PURM.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk  -  wyjaśniła,  że Dyrektorzy  otrzymali  najpierw  dwa  PURM  do
zapoznania,  a  następnie  odrębnie  otrzymały  zaproszenie  na  posiedzenie  Komisji.   30  stycznia
projekty te zostały przedstawione na naradzie z Dyrektorami i zadecydowano, że projekty zostaną
przesłane  do  wszystkich  Dyrektorów.  Projekty  te  wysłane  zostały  17  lutego  do  wszystkich
Dyrektorów Szkół  celem zapoznania  się.  Dyrektorki  SP w Kowalewie  po  analizie  materiału  3
marca  złożyły  uwagi  do  PURM.  Dodała,  że  jeżeli  jest  potrzeba  przeniesienia  omówienia  tych
PURM na kolejne posiedzenie to nie ma problemu. Materiał do Radnych został wysłany wcześniej
niż wpłynęły uwagi w związku z tym nie zostali zapoznani – zostaną zapoznani w dniu dzisiejszym.

Dyrektorzy podczas posiedzenia Komisji otrzymali kserokopie PURM.

Sekretarz Gminy, przedstawiła treść złożonych uwag – przedstawiony materiał stanowi załącznik
do protokołu. 

W dalszej części odbyła się dyskusja, która  między innymi dotyczyła:
- wysokości kwot przyznawanych nagród,
- nagradzania uczniów – z terenu naszej Gminy – uczęszczających do szkół ponadpodstawowych
poza teren naszej Gminy,
-  podjęcia  uchwały  stypendialnej  -  która  została  już  uchylona  -  /za  osiągnięcia  wyjątkowe,
sportowe, artystyczne, kulturalne i inne/,
- nagrody Burmistrza za wybitne osiągnięcia, 
- odejścia od średniej promując laureatów i finalistów, /aby nie było to łącznie/,
- usunięcia zapisów dot. stypendiów dla klas IV-VI  /ze średnią 4,5/,
- nagradzania nauczycieli.

Odpowiedzi  i  wyjaśnień  udzielali:  Sekretarz  Gminy  /wraz  z  odczytaniem stosownych  zapisów
przepisów prawnych/, Skarbnik Gminy, Jolanta Jakubiak. 

Sekretarz Gminy,  na zakończenie dyskusji  poinformowała,  że projekt uchwały jest  propozycją
Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski  – poinformował, że należy sobie uświadomić
czy tworząc tą uchwałę będzie się promować dużą grupę uczniów czy należy zawęzić do wybitnych
uczniów. Dodał, że należy to uzgodnić. 
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Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  Jerzy  Koralewski –
poinformował, że Radni chcą dyskutować i szukać dobrych rozwiązań, a w przypadku ich braku
Rada  skorzysta  z  tego,  że  stosowną  decyzję  podejmie  podczas  Sesji  RM.  Przewodniczący
zaproponował,  że  Przewodniczący  obu  Komisji  wypracują  stanowisko  z  Dyrektorami  Szkół
i  następnie spotkają się z Panią Sekretarz celem przedstawienia.  Każdy z Radnych będzie miał
swobodę wyboru podczas stosownego głosowania na Sesji RM. Przedstawiona propozycja została
przegłosowana. 
Radni jednogłośnie „za” przyjęli tą propozycję. 

• powołania Młodzieżowej Rady Gminy Kowalewo Pomorskie i nadania jej statutu,

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  Jerzy  Koralewski –  zgłosił
poprawkę  do  §  38  ust.  2   „po  akceptacji  przez  Burmistrza  protokół  zostaje  przekazany
Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej”  -  stwierdził,  że  brzmi  to  tak  jakby  Burmistrz  akceptował
wybory.  Dodał,  że  w regulaminie nie  ma również zapisu,  że jest  Komisja  na szczeblu  Gminy.
Zaproponował powołanie Komisji z Radnych Rady Miejskiej, do której będą wpływały protokoły
z poszczególnych obwodowych Komisji. 

Sekretarz Gminy Ewa Bąk stwierdziła, że szczegóły tych zapisów zostaną uzgodnione. Natomiast
wniosek zgłoszony podczas  poprzedniej  Komisji  dotyczący młodzieży z  naszego terenu Gminy
uczęszczającej do szkół spoza naszego terenu /był przygotowany projekt z taką wersją/. Jednakże
jest to trudne formalnie do przeprowadzenia. Należałoby przygotować kolejną Komisję jak również
pozostaje  kwestia  tego,  kto miałby głosować na tą  młodzież.  Technicznie  jest  to  trochę  zawiłe
/należałoby stworzyć zapis, że wszyscy chodzący do szkół spoza terenu mogą się wpisać do spisu
wyborczego i wówczas można na tą osobę głosować/. Uczeń, który wybrany zostanie będąc w VIII
klasie  pozostanie  do końca kadencji  w Młodzieżowej Radzie.  Uczeń kończąc 18 rok życia  nie
przestaje być Radnym – pozostaje nim do końca kadencji.  
Sekretarz  Gminy dodała,  że jest  to  pierwszy statut  i  w chwili  gdy Młodzieżowa Rada zacznie
funkcjonować znajdą się jakieś zapisy, które się nie sprawdzają to zawsze można dokonać zmian.   

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – zgłosił poprawki do: 
- § 8 pkt. 4 „Młodzieżowa Rada realizuje swoje cele poprzez:  współpracę z Burmistrzem oraz
Przewodniczącym Rady Miejskiej” - należy dodać zapis i Radnymi.
- § 11 pkt 3  - w którym wszystkie obowiązki organizacyjne i techniczne powierzono Kierownikowi
BRM. Młodzieżowa Rada będzie mieć opiekunów. 

Sekretarz Gminy Ewa Bąk stwierdziła, że Biuro Rady ma prowadzić dokumentację, protokołować
Sesje – nie jest to w formie nadzoru tylko pomocy technicznej.   

Nikt z Radnych nie wniósł więcej uwag do PURM.
 

• przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Kowalewo
Pomorskie z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. i o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za
2019 rok. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że sprawozdanie określa działalność w okresie roku. Na 
końcu pozostawiono puste miejsce na wnioski Komisji, gdyż podczas składania ostatniego 
sprawozdania złożono wniosek, aby na końcu sprawozdania były wnioski jakie wynikają.  
Pozostawiono wolne miejsce, aby w wyniku dyskusji wypracowano wnioski.     
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Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – zapytał jakie organizacje
Samorządowe są zapraszane na Sesje RM. Stwierdził, że powinny być zapraszane albo wszystkie
organizacje, albo żadna. 
Zapytał również o zapis dotyczący:  udzielania pomocy w poszukiwaniu środków  finansowych
z innych źródeł. Poprosił o zamieszczenie tego zapisu w projekcie uchwały w szerszej formie. 

Odpowiedzi udzielili: Sekretarz Gminy oraz Przewodniczący RM. 

Nikt z Radnych nie wniósł więcej uwag, ani zapytań do PURM. Radni nie wypracowali wniosków
do omawianego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski - ogłosił 5 minut przerwy /Dyrektorzy opuścili dalszą
część posiedzenia Komisji RM/.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  poprosiła Kierownika GKiM o przedstawienie projektu
uchwały dotyczącego:

• przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie gminy Kowalewo Pomorskie w 2020 roku,
Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – omówiła projekt uchwały. 

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał czy w związku z zawartymi umowami Gmina ponosi jakieś
dodatkowe koszty.
Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że jak dotąd nie było przypadku odbierania
zwierząt gospodarskich i przekazywania ich do Kiełpin. Jest wymóg ustawowy, aby zapewnić to
w  uchwale.  Udzieliła  również  odpowiedzi  na  zadane  pytanie  dotyczące  funkcjonowania
„przytuliska” w Kowalewie – obecnie ono już nie funkcjonuje. 

Nikt z Radnych nie wniósł więcej zapytań do PURM

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – przedstawiła projekt uchwały dotyczący:

• dopuszczenia  zapłaty  podatków,  opłat  i  nieopodatkowanych  należności  budżetowych
stanowiących  dochody  budżetu  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  za  pomocą  innego
instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest
pieniądz elektroniczny,

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – przedstawiła projekt uchwały dotyczący:

• udzielenia  Powiatowi  Golubsko-Dobrzyńskiemu  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji
celowej na dofinansowanie udziału w realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Remont drogi
powiatowej nr 2107 C Szychowo-Chełmonie wraz z infrastrukturą towarzyszącą”. Dodała,
że  nazwa  tego  zadania  zostanie  jeszcze  doprecyzowana  i  zmieniona  po  konsultacji
z Powiatem. Szczegółowego omówienia projektu dokonała Kierownik GKiM Małgorzata
Wegner oraz Skarbnik Gminy. 

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.
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Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  poprosiła  Kierownika  TIiGG  Bożenę  Rymanowską
o przedstawienie projektu uchwały dotyczącego:

• uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi
Wielkie Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie,

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała,  że jest to wersja planu z trzeciego
wyłożenia.  Następnie  pokrótce  omówiła  treść  projektu.  Dodała,  że  w  przypadku  gdy  Radni
większością głosów zagłosują „za” projektem uchwały - zostanie on uchwalony w takiej wersji.
Uchwała przechodzi większością głosów. Radni mogą również zagłosować „przeciw” to wówczas
zostaje zakończona cała procedura – nie będzie dla tego terenu planu.  

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  poprosiła  Kierownika  GKiM  Małgorzatę  Wegner
o przedstawienie projektu uchwały dotyczącego:

• zmiany Uchwały nr VII/61/19 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 30 maja
2019 r. w sprawie stanowiska dotyczącego  ustalenia  wykazów ulic  i dróg  przeznaczonych
Szczegółowego omówienia projektu dokonała Kierownik GKiM Małgorzata Wegner.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  poprosiła  Kierownika  GKiM  Małgorzatę  Wegner
o przedstawienie projektu uchwały dotyczącego:

• stanowiska  dotyczącego  ustalenia  wykazów  ulic  i  dróg  gminnych  przeznaczonych  do
utwardzenia, 
Szczegółowego omówienia projektu dokonała Kierownik GKiM Małgorzata Wegner jak  
również udzieliła odpowiedzi na zadane pytania.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  poinformowała,  że  będą  jeszcze  trzy  projekty  uchwał
w sprawach:

• zmiany uchwały budżetowej na rok 2020,
• Wieloletniej Prognozy Finansowej,
• majątkowej Gminy – dotyczący drogi w Mlewie-zamiany gruntów,

Kierownik  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  wyjaśniła,  że  geodeta  złożył  dokumenty  do
zatwierdzenia  projektów podziału.  Chodzi  o  drogę  w Mlewie,  jednakże w pierwszej  kolejności
należy dokonać zamiany gruntów z właścicielem prywatnym. Obecnie droga jest zajeżdżona po
gruntach  prywatnych  i  we  wcześniejszych  latach  była  ona  utwardzona  i  z  tej  części  drogi
mieszkańcy korzystają,  natomiast  droga która była do obsługi  tych działek przyległych nie  jest
w żaden  sposób  użytkowana.  W porozumieniu  z  właścicielem i  Sołectwa  Mlewo ustalono,  że
przyjmujemy ten wariant,  który obecnie funkcjonuje  i  jest  on najbardziej  optymalny i  zostanie
dokonana zamiana gruntów /w częściach równych bez dodatkowych dopłat/.  
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Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  przedstawiła  informację  na  temat  realizacji  wniosku
złożonego  podczas  ostatniego  posiedzenia  Komisji  dotyczącego  wystąpienia  do  Ministerstwa
o  wsparcie  w  celu  ochrony  pozostałości   cmentarzy  na  terenie  Gminy  Kowalewo  Pomorskie,
znalezienie  miejsca  pochówku  i  ekshumacji  ofiar.  Dodała,  że  wniosek  został  przekazany  do
odpowiedniego  referatu  i  będzie  on  realizowany  w  miarę  możliwości  o  ile  będzie  możliwość
pozyskania środków z zewnątrz i o ile będzie to zgodne z przepisami prawa. 
    
Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  wniosek  dotyczący  lamp
znajdujących się przy skate parku z uwagi na to, że lampy były zamontowane na wniosek Dyrektora
został  omówiony  z  Panią  Dyrektor,  która  poinformowała  że  ten  wniosek  wynikał  ze  zgłoszeń
rodziców. Gromadzili się w tym miejscu młodzi ludzie, robiono „burdy” i dzieci bały się wracać do
domu. Dyrektor uważa, że jest zasadne aby oświetlenie to cały czas funkcjonowało. Oświetlenie to
zależne  jest  od  Szkoły  Podstawowej  –  nie  jest  to  oświetlenie  uliczne  –  Dyrektor  decyduje
o wyłączeniu.   
W wyniku dyskusji ustalono, że jedna lampa świecąca od strony ulicy Chopina byłaby w zupełności
wystarczająca – zostanie przygotowane pismo w tej sprawie do Dyrektor SP. 

W dalszej części Kierownik poinformowała, że był również złożony wniosek dotyczący ograniczeń
świecenia w porze nocnej pozostałych lamp ulicznych.  Wyjaśniła, że będzie realizowany projekt
odnośnie wymiany opraw w którym są pewne cele projektu, więc niezasadna jest realizacja tego
wniosku  w bieżącym roku.  W pierwszym etapie  zostanie  zrealizowany  ten  projekt  i  wówczas
będzie obraz jak to wygląda po wymianie opraw na oprawy ledowe.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Samorządu  Robert  Bejgier  – wyjaśnił,  że  chodziło
o symulację, czy warto tym tematem się zajmować.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  ma  zrobioną  tego  typu  analizę
z której wynika, że ok. 20 000,00zł mniej zapłacono w 2019 roku w porównaniu do 2018. Nie jest
to tendencja wzrostowa. 

Ad.7.Zapoznanie się z wpływającą korespondencją do Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  w  minionym  okresie  nie
wpłynęła żadna korespondencja. Przewodniczący RM również nie przekazał żadnej korespondencji
do Komisji. 

Ad.8.Zapytania, wnioski, sprawy różne.

                                    – zapytał o podział środków na kulturę fizyczną i sport. Dodał, że jego
zdaniem  odpowiada  za  to  Rada  Miejska,  nie  Burmistrz.  Poinformował,  że  wie  iż  w  Komisji
uczestniczyli przedstawiciele Rady. Zapytał skąd czerpano wiedzę na temat potrzeb i oczekiwań
sytuacji Sekcji Szachowej w Kowalewie Pomorskim. Dodał, że nikt z Nim nie rozmawiał, a podjęto
decyzje  o  bycie  Sekcji.  Obecnie  Sekcja  Szachowa,  która  funkcjonowała  przy  UKS  Orlik  jest
likwidowana. Zapytał jak ma to wytłumaczyć młodzieży. Poruszył również sprawy dotyczące: 

- przyznania środków finansowych /mniejszych/ dla Sekcji Szachowej w Promieniu,

- niesprawiedliwego i nieobiektywnego podziału tych środków.

Stwierdził,  że  warto  się  zastanowić  w  przypadku  „cięcia  wydatków”,  aby  były  one  cięte
proporcjonalnie.    Poinformował  o    utworzeniu   nowego   Klubu   Szachowego   w     Kowalewie
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Pomorskim,  który  powstanie  w  okresie  jesiennym.  Dodał,  że  od  dwóch  lat  prowadzi  Sekcję
Szachową w Golubiu-Dobrzyniu  i  tam otrzymuje  więcej  środków finansowych /przy  mniejszej
ilości  członków/   aniżeli  w  Kowalewie  Pomorskim.  Stwierdził,  że  w  przeszłości  był  również
Radnym i wie, że Radny powinien być reprezentantem danego środowiska

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – poprosił Pana                          o nieużywanie
sformułowań, że to Rada decyduje.  Wyjaśnił,  że Rada decyduje o ilości środków na cały sport
w Mieście i Gminie Kowalewo Pomorskie. Odpowiedzialnym za podział tych środków jest Pan
Burmistrz.   Dwie Radne brały udział  w posiedzeniu Zespołu do podziału tych środków. Prosił
o nieformułowanie wniosków, że ktoś to robił złośliwie w stosunku do Sekcji Szachowej.     

Radna Jolanta Wypych – wyjaśniła, że dokonano podziału środków jakie były do dyspozycji.
Podziału  dokonano  na  podstawie  przedstawionych  i  złożonych  materiałów.  Dodała,  że
z dokonanego podziału nie każdy był zadowolony /między innymi Pan            , Pan              / dla
każdego z nich kwota przyznanych środków jest niewystarczająca. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że sytuacja finansowa w przyszłym roku
może być jeszcze bardziej trudniejsza, o czym na każdym posiedzeniu Komisji jest mowa. Każdy
ma tego świadomość.     

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  wiadomo  że  środków
finansowych jest mało. Sportowcy z Promienia również zgłaszali w tym zakresie uwagi. 

Radna Hanna Kalinowska – poinformowała, że w bieżącym roku Komisja rozdysponowała całą
kwotę 230 000,00 zł. Propozycje były różne, wiadomo że każdy Klub chciał więcej otrzymać tych
środków. 
   

Radny Grzegorz  Regulski  –  stwierdził,  że  wszyscy  wiedzą  jakie  są  środki  finansowe.  Jeżeli
Promień otrzymałby o sto tysięcy złotych więcej to Sekcja Szachowa otrzymałaby dziesięć tysięcy
złotych.

Benedykt Mroziński – stwierdził, że nie ma pretensji o to że Promień otrzymał za mało środków
tylko o to, że UKS Orlik otrzymał za małą kwotę. Nie uwzględniono dodatkowej pozycji, która
doszła /organizacja Międzynarodowego Turnieju Szachowego w Kowalewie Pomorskim/.  

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk poinformowała,  że  łączna  wartość  ofert  była  na  ponad  czterysta
czterdzieści tysięcy złotych - do podziału była przeznaczona kwota dwieście trzydzieści tysięcy
złotych. 

                                       – stwierdził, że uważa iż podział środków był niesprawiedliwy na
poszczególne Sekcje. Tworzy nowy Klub i złoży również ofertę. W chwili obecnej może jedynie
liczyć na dodatkowe wsparcie od Burmistrza.
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Przewodniczący Komisji  Budżetowej i  Samorządu Robert  Bejgier – stwierdził,  że może się
zgodzić tylko w jednej kwestii  – również jest  niezadowolony z podziału środków. Wyjaśnił,  że
Komisja dokonująca podziału środków jest niezależna od Rady Miejskiej. Komisja nie posiadała
wiedzy o sytuacji jaka jest w Sekcji Szachowej, Promieniu czy Orliku. Środki były dzielone na
Kluby  i  to  jest  wewnętrzna  sprawa  Klubu  jak  podzieli  te  środki.  Jeżeli  Orlik  czy  Promień
przewidział lub nie te koszty to już nie jest sprawą Komisji – nie można tego wiązać. Jedynym
Klubem, który otrzymał mniej środków jest Olimpijczyk.  Budżet Gminnego Organizatora Sportu
był zawsze do wglądu dla każdego i można było zawsze składać prośby i życzenia. Radny w dalszej
części przedstawił również potrzeby finansowe Olimpijczyka. Zarzucanie braku środków dla Sekcji
Szachowej w stosunku do wszystkich innych Klubów jest bezpodstawne – należało zadziałać w tym
kierunku osobiście. Założenie Klubu jest dobrym rozwiązaniem - będzie jasna i czysta sytuacja.
Stwierdził,  że  nie  widzi  przeszkód,  żeby  powstał  nowy Klub,  zafunkcjonował  i  zgłosił  się  do
Konkursu i otrzymał dotacje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski  – poinformował, że Promień w zeszłym roku
otrzymał 98 000,00 zł a w bieżącym 102 000,00 zł i Orlik w zeszłym roku otrzymał 22 000,00 zł,
a w bieżącym 29 500,00 zł. Ten podział środków był po stronie Komisji, natomiast wewnętrzny
podział w Kubach nie jest w gestii Komisji.  Komisja dokonała podziału i kwoty są wyższe niż
w zeszłym roku. Nie można mieć pretensji w tym zakresie do Komisji.    

Ad.9.Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1700 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 12 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
D.Pilarska-Mądry

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
OŚWIATY, KULTURY, SPORTU I ZDROWIA

        /-/  Jerzy  Koralewski


